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man kan leve op til de målsætninger, der er. Og 
andet svar er der sådan set ikke på det. 

Det er udslag af en prioritering, og der har vi 
følt, at de 100 mio. kr. gør bedre gavn på den 
måde, vi anvender dem i finansloven, end ved 
at stå dér. Så det tror jeg er det enkle svar på det 
spørgsmål. 

(Kort bemærkning). 
Bjarne Laustsen (S): 
Jeg skal ikke forlænge debatten, men jeg spurgte 
jo helt tydeligt, om der var lavet en aftale med 
hensyn til formue, renteafkast i fremtiden og 
med hensyn til feriepengene. For det er jo tyde- 
ligt at se nu, at i forhold til det beslutningsfor- 
slag og den udmøntning, der var tidligere, hvor 
der var et meget stort flertal, der sagde, at man 
skulle kigge på hele det forhold her, kan vi nu 
se, at tre partier er på vild flugt fra det. Så det, 
der er spørgsmålet, er: Er der lavet en aftale i 
forbindelse med det her, der rækker ind i fremti- 
den? 

(Kort bemærknlng). 
Beskæftigelsesministeren (Claus Hjort Frede- 
riksen): 
Vi klarer 1 år ad gangen. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Arbejds- 
markedsudvalget. Hvis ingen gør indsigelse, be- 
tragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Dét er 홢 
vedtaget. 홢 .. : : - 

l 

Den sidste sag på dagsordenen var: 
10) Første behandling af lovforslag nr. L 63: 
Forslag til lov om ændring af lov om kompèll- 
sàtioIi til handicappede i erhverv m.v. (Støtte 
til arbejdsredskaber m.v.). 
Af beskæftigelsesministeren (Claus Hjort Frede- 
riksen). : ' 
(Fremsat 7/11 2002). 

Lovforslaget sattes til forhandling. : . ,  

Forhandling 

Jens Vibjerg (V): 
Venstre kan selvfølgelig støtte dette forslag, idet 
dét jo handler om at sikre handicappede bedre 
muligheder for at passe et arbejde, det være sig, 
hvis der er brug for særlige arbejdsredskaber, el- 
ler hvis der er brug for særlig indretning af ar- 
bejdspladsen. 

Venstre er optaget af at sikre flest mulige en 
plads på arbejdsmarkedet, først og fremmest af 
medmenneskelige grunde, men også, fordi sam- 
fundet hår brug for arbejdskraften. Endvidere er 
forslaget jo en del af satspuljeforliget, så Venstre 
støtter varmt forslaget. 

Og så skal jeg på den konservative ordførers 
vegne, som ikke kan være til stede på nuværen- 
de tidspunkt, sige, at De Konservative også støt- 
ter forslaget. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Hr. Ole Vagn Christensen som ordfører. 

Ole Vagn Christensen (S): 
Da vores ordfører, fru Anne-Marie Meldgaard, 
ikke kan være til stede, skal jeg på hendes vegne 
fremføre følgende: Socialdemokraterne ønsker 
at investere i det rummelige arbejdsmarked, 
derfor er vi positive over for lovforslaget. 

Forslaget vil forlænge en forsøgsordning, der 
giver arbejdsformidlingen mulighed for at hjæl- 
pe handicappede til at blive på arbejdsmarkedet 
eller til at komme ind på arbejdsmarkedet. Det 
betyder, at mennesker med handicap har bedre 
mulighed for at leve et virksomt liv; det er et lil- 
le skridt i den rigtige retning. : 

Vi mener til gengæld ikke, at det er nødven- 
digt at lave flere analyser for at permanentgøre 
ordningen. Socialdemokraterne havde ønsket, at 
ordningen var overgået til at være en fast del af 홢 
finansloven og ikke at være en del af satspuljen. 
Jeg kunne godt tænke mig, at beskæftigelsesmi- 
nisteren her i dag redegør for, hvorfor regerin- 
gen ikke ønsker at gøre ordningen permanen t. 

Socialdemokraterne mener, at handicappede 
skal have akut hjælp, hvis arbejdspladsen ikke 
er indrettet efter deres behov. Derfor er det me- 
get vigtigt, at denne ordning ikke bliver en sylté- 
krukke, hvor gode intentioner strander i lang 
sagsbehandling og unødvendigt analysearbejde. 

: . Kl. 20.50 
Vi mener, at det er en god idé, at arbejdsfor- 

mídlingen har mulighed for at gribe ind i akutte 
tilfælde. Det er på arbejdsformidlingen, at man 
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først bliver bevidst om de handicappedes er- 
hvervsmuligheder og konkrete problemer. Men 
vi savner en garanti for, at hjælpen til de handi- 
cappede bliver hurtig og effektiv. 

Socialdemokraterne mener selvfølgelig også, 
at når arbejdsformidlingen bevilger hjælp til 
handicappede, så skal den økonomiske refusion 
være sikker. Derfor opfordrer vi regeringen til at 
finde en holdbar løsning på konflikten mellem 
denne lov og lov om aktiv sodalhjælp. Hjælp til 
handicappede må ikke bremses, fordi arbejds- 
formidlingen frygter, at refusionen fra kommu- 
nerne udebliver. 

Socialdemokraterne støtter selvsagt en per- 
manentgørelse af ordningen, så der bliver har- 
moni mellem den aktive socialpolitik og denne 
lovgivning. Sådan kan vi hjælpe de hqndicappe-o 
de til at blive på arbejdsmarkedet og til at få en 
god og aktiv tilværelse. Selv om ønsket om en 
permanentgørelse er stor, mener vi selvfølgelig, 
at en videreførelse er bedre end ingenting, så 
derfor støtter vi forslaget. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Hr. Bent Bøgsted som ordfører og derefter hr. 
Sohn. 

Bent Bøgsted (DF): 
Dansk Folkeparti støtter det her forslag. Det er 
en god idé, og selv om det sker igennem satspul- 
jen, som vi ikke har haft indflydelse på i år, så 
kan vi fuldt ud støtte det, der sker på det her 
område med de handicappede. 

Ole Sohn (SF): 
Med samme begrundelse som de foregående ta- 
lere støtter SF forslaget. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Hr. Anders Samuelsen som ordfører og derefter 
fru Pernille Rosenkrantz-Theil. Hr. Samuelsen. 

Anders Samuelsen (RV): 
Ditto for Det Radikale Venstre. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg bliver stående op. Hr. Pernille ... fru Pernille 
Rosenkrantz-Theil. Ja, det var lige en fejltagelse. 
Det var en prøve. 

Pernille Rosenkrantz-Theil (EL): 
Jeg ved godt, jeg har en dyb stemme, men hr. var 
måske alligevel at overdrive. 

Også Enhedslisten kan tilslutte sig forslaget. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Fru Tove Videbæk som ordfører. Det går helt 
utroligt, det h e r .  

Tove Videbæk (KRF): 
Via arbejdsmarkedsreformen blev det aftalt, at 
der skal skabes bedre muligheder for, at handi- 
cappede kan komme i arbejde. Bl.a. blev det af- 
talt, at handicaporganisationerne skal inddrages. 
i arbejdet med at integrere handicappede på ar-: , 
bejdsmarkedet. 

Kristeligt Folkeparti er meget positivt over 
for disse tiltag. Rigtig mange handicappede kan 
få mulighed for at være aktive medspillere på 
arbejdsmarkedet, hvis der bl.a. hjælpes med an- 
skaffelse af hjælpemidler, og der foretages nogle 
arbejdspladsindretninger. 

Både anskaffelse af hjælpemidler og arbejds- 
pladsindretninger er en del af den kommunale 
opgavevaretagelse, men i satspuljen for 2003 er . 
der afsat 5 mio. kr. til at videreføre den forsøgs- 
ordning, der udløber i 2002. Denne pulje er ble- 
vet brugt og skal bruges som supplement til 
kommunens opgavevaretagelse i de tilfælde, 
hvor arbejdsformidlingen hermed vil bevilge 
støtte til arbejdsredskaber af hastende karakter 
og arbejdspladsindretning af mindre omfang. 
Puljen skal bruges til akut støtte, altså når der er 
behov for en hurtig løsning, som ikke kan afven- 
te en kommunal behandling af sagen. 

På denne led vil den handicappede ikke skul- 
le vente og vente uvirksom, men vil kunne kom- 
me hurtigt i gang. Kristeligt Folkeparti kan be- 
stemt støtte dette forslag. 

Beskæftigelsesministeren (Claus Hjort Frede- 
riksen): 
Jeg takker for den behandling, lovforslaget har 
fået i Tinget i dag. Med lovforslaget videreføres 
forsøgsordningen, hvor arbejdsformidlingen har 
mulighed for at bevilge støtte til arbejdsredska- 
ber af hastende karakter og arbejdspladsindret- 
ninger af mindre omfang til personer med han- 
dicap. 

Lovforslaget er i tråd med regeringens be- 
stræbelser på at få flere personer, herunder han- 
dicappede, i job. Lovforslaget skal også ses i 
sammenhæng med, at der nu nedsættes en ar- 
bejdsgruppe, der skal se på muligheden for at 
samtænke støttemulighederne efter lov om aktiv 
socialpolitik og lov om kompensation til handi- 
cappede i erhverv. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at sige, at 
De Samvirkende Invalideorganisationer, Det 
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Centrale Handicapråd og Center for Ligebe- 
handling af Handicappede er blevet hørt om 
lovforslaget, og at de alle er positive over for en 
forlængelse af forsøgsordningen. 

Organisationerne synes også, det er positivt, 
at der vil blive iværksat et analysearbejde af de 
to ordninger med henblik på en revision af reg- 
lerne om hjælpemidler og arbejdspladsindret- 
ninger. Jeg ser frem til udvalgets arbejde med 
lovforslaget. 

Kl. 20.55 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Arbejds- 
markedsudvalget. Hvis ingen gør indsigelse, be- 

tragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Meddelelser fra formanden 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i morgen, tirs- 
dag den 19. november 2002, kl. 12.00. 

Angående dagsordenen skal jeg henvise til 
den dagsorden, der er opslået i salen. 

Mødet hævet kl. 20.56 


